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Komisia na riešenie problémov marginalizovanej rómskej komunity          

                                                                                                              

Informatívna správa zo zasadnutia komisie dňa 15.2.2018 
 
 
     Poslanci               Neposlanci 
 
Prítomní členovia komisie:  1. František Tomko    1. Verona Tóthová  
     2. Koloman Demeter                         2. Ing. Jozef Figura            
                                                3. Mgr. Beáta Kereštanová                3.Ing. Zděnek Veleba                                     
  
                                                                                                
 
                                                 
 
Neprítomní členovia komisie: 1. Ing. Róbert Puci – ospravedlnený  
                                                  
 
Ostatní prítomní:                                                            1. Mgr. Peter Sovák 
                                                                                                         2. Mgr. Cabada Miroslav 
                                                                                                         3. Bc. Jindrich Sosna 
                                                                                                         4. Mgr. Henrieta Demjanová 
                                                                                                         5. Mgr. Danica Gajdošová 
                                                                                                         6. Bc. Erik Lazor 
                                                                                                         7. Ing. Peter Rico, MBA 
                                                                                                         8. Mgr. Anna Tkáčová            
         
     
Priebeh rokovania: 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Trebišove na riešenie problémov marginalizovanej 
rómskej   komunity na zasadnutí prerokovala program zasadnutia a na návrh predsedu komisie 
odhlasovala zmenu programu zmenou poradia  bodov č.3 a č.4  bez doplnenia ďalších bodov. 
 
1. V bode 2. programu zasadnutia komisie bol predložený členom komisie Plán zasadnutí komisie 
na rok 2018.  

 
Komisia jednohlasne schválila predložený Plán zasadnutí komisie na rok 2018. 

 
2.      V bode 3. programu riaditeľ ÚPSVaR v Trebišove Ing. Peter Rico, MBA uviedol predloženú 
správu a zdôraznil niektoré dôležité skutočnosti v nej uvedené. Na otázku poslanca Tomka, ako sme na 
tom s nezamestnanosťou v rámci Slovenska konštatoval, že nezamestnanosť je vysoká, ale nie je 
najvyššia v rámci Slovenska. K otázke poslanca Tomka o možnosti zamestnania v iných regiónoch sa 
vyjadril riaditeľ ÚPSVaR a tak isto aj riaditeľka Odboru služieb zamestnanosti ÚPSVaR v Trebišove 
Mgr. Anna Tkáčová. Spoločne skonštatovali, že úrad spolupracuje s podnikateľskými subjektmi 
v rámci Slovenska a v prípade požiadavky na obsadenie voľných pracovných miest vykonávajú 
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výberové konania na požadované pozície. Uchádzačom, ktorí príjmu ponuku pracovať v inom regióne 
a spĺňajú zákonne podmienky, ÚPSVaR poskytne príspevok na dochádzku a príspevok na bývanie. 
Ďalej riaditeľ ÚPSVaR zdôraznil, že nemalou mierou na znížení nezamestnanosti sa podieľa možnosť 
absolvovania rekvalifikačných kurzov na rôzne profesie, ktoré UoZ v dosť vysokej miere využívajú , 
čo zvyšuje ich možnosť umiestnenia sa na pracovnom trhu.  
 

Komisia vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ Informatívnu správu riaditeľ ÚPSVaR 
v Trebišove o stave, aktuálnych možnostiach a problémoch pri zamestnaní nízko kvalifikovaných UoZ 
najmä z prostredia marginalizovanej rómskej komunity. 
 
3.    V bode  4. programu zástupca OR PZ Trebišov Bc. Erik Lazor uviedol predloženú správu, kde 
objasnil činnosť rómskych špecialistov v uvedenej oblasti. Vysoko vyzdvihol spoluprácu s mestskou 
políciou a najmä s príslušníkmi dobrovoľných rómskych hliadok pri stotožňovaní páchateľov 
priestupkov, resp. trestných činov, vytypovávaní podozrivých osôb pri objasňovaní proti spoločenskej 
činnosti atď. V tejto súvislosti skonštatoval absenciu MOS v meste Trebišov. Na otázku poslanca 
Tomka o počte príslušníkov – špecialistov a v tej súvislosti o objasnenosti protispoločenskej činnosti, 
bolo skonštatované, že aj napriek nízkemu počtu rómskych špecialistov / 4 / vzhľadom k počtu 
a rozloženiu sociálne vylúčených skupín v meste Trebišov je objasnenosť za rok 2017 na úrovni cca 
77%.  
V rámci diskusie sa otvorila aj téma zavedenia kamerového systému a zriadenia policajnej stanice 
priamo v osade. S touto myšlienkou sa stotožnili všetci členovia komisie a poslancom Demeterom 
bolo skonštatované, že takéto opatrenia by boli len v prospech komunite žijúcej v uvedenej lokalite. 
Poslanec Tomko sa v diskusii zaujímal aj o stav a situáciu s fetujúcimi obyvateľmi v lokalite, na čo mu 
bolo odpovedané, že v mesiaci január 2018 sa riešili dva prípady šírenia toxikománie v rómskej osade 
na základe podnetu práve rómskej hliadky. Na otázku členky komisie p. Tóthovej o migrácii 
obyvateľov rómskej osady odpovedal prednosta MsÚ Mgr. Sovák v tom zmysle, že migrácia 
zaznamenaná je, ale nespôsobuje to zvyšovanie počtu obyvateľov, nakoľko funguje v oboch smeroch, 
čo potvrdil aj Bc. Lazor z OR PZ Trebišov. Z diskusie vzišla aj požiadavka na prednostu MsÚ, či by 
nebolo možné zaoberať sa otázkou opravy komunikácii v rómskej osade, nakoľko stav komunikácii 
sťažuje činnosť polície a najmä v niektorých lokalitách bráni prístupu záchranných zložiek. Prednosta 
informoval prítomných, že sa touto otázkou vedenie mesta zaoberá a hľadá riešenie. 
 

      Komisia vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ Informatívnu správu OR PZ Trebišov 
o stave sociálne vylúčených skupín v meste Trebišov. 

 
4.     V bode 5. programu vedúca oddelenia sociálnych vecí MsÚ Trebišov Mgr. Demjanová 
predstavila a informovala členov komisie o stave realizácie NP „Take away“ v meste Trebišov. 
Informovala členov komisie o činnosti terénnych sociálnych pracovníkov najmä v rómskej osade. 
V rámci diskusie sa poslanec Tomko dotazoval, aký je stav so zriadením Komunitného centra v meste 
Trebišov. Prednosta mestského úradu informoval členov komisie o podmienkach zriadenia 
Komunitného centra, kde  prvom rade je potrebné vybrať vhodný priestor a následne podať žiadosť 
o registráciu. Nakoľko mesto v súčasnosti nedisponuje vlastným vhodne situovaným priestorom, je 
potrebné vstúpiť do jednania s majiteľmi vytypovaných priestorov, a to napr. objektu bývalej pekárne, 
prípadne skladov CO. Členovia komisie sa s týmto názorom stotožnili a vyzvali prednostu aby v tejto 
veci naďalej konal. V ďalšej časti prednosta MsÚ informoval prítomných o činnosti terénnych 
sociálnych pracovníkov v číslach a vyzdvihol ich činnosť v danej oblasti, s čím sa stotožnil aj poslanec 
Demeter.  
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      Komisia vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ informáciu o stave  realizácie NP „ 
Take away „ v meste Trebišov. 

 
 

5.     V bode 6. programu vedúca oddelenia školstva MsÚ v Trebišove informovala prítomných 
o stave predškolskej výchovy v rómskej osade. Konštatovala, že absencia predškolského zariadenia 
v uvedenej lokalite, aj napriek tomu že zákonom nie je stanovená povinná predškolská dochádzka je 
zjavná a zámerom mesta je hľadanie možností zriadenia takéhoto zariadenia. Podľa vyjadrenia vedúcej 
oddelenia v súčasnosti z časti nahrádza predškolské zariadenie tzv. nultý ročník základnej školy v 
ktorom je zriadených sedem tried. Ďalej Mgr. Gajdošová ocenila možnosť po ukončení základného 
vzdelania pokračovať v štúdiu na odbornej škole v priestoroch na ul. Medickej. Na otázku poslanca 
Tomka, aká je spolupráca školy pri preventívnej činnosti pri šírení infekčných chorôb, vedúca 
oddelenia odpovedala, že v spolupráci s RÚVZ v Trebišove je preškolených 30 pracovníkov základnej 
školy, ktorí vykonávajú intervenčnú a prevenčnú činnosť medzi žiakmi. Prednosta v tejto súvislosti 
informoval prítomných o stretnutí zainteresovaných zložiek štátnych a samosprávnych orgánov na 
pôde RÚVZ V Trebišove dňa 8.2.2018, kde boli prijaté opatrenia v rámci preventívnej činnosti na 
zabránenie šírenia infekčných chorôb. Informoval prítomných o skutočnosti, že medializované 
informácie o stave a šírení infekčných chorôb sa nezakladajú na pravdivých a oficiálnych údajoch či 
už od poskytovateľa zdravie NsP Trebišov, RÚVZ v Trebišove alebo PZ SR v Trebišove.  
 

                 Komisia vzala na vedomie a odporučila poslancom MsZ informáciu o stave predškolskej 
dochádzky v rómskej osade v Trebišove. 

 
 

6.             V bode 7. Programu „ Rôzne“  predseda komisie poslanec Tomko požiadal prednostu MsÚ 
o informáciu zo zasadnutia „Krízového štábu“ na Okresnom úrade v Trebišove. Dňa 5.2.2018 zvolal 
prednosta Okresného úradu v Trebišove zasadnutie Krízového štábu za účelom skoordinovania 
činnosti a prijatia opatrení na riešenie stavu, ktorý vznikol v súvislosti s infekčným ochorením šíriacim 
sa najmä v rómskej osade v Trebišove. Členovia krízového štábu, zástupcovia štátnych 
a samosprávnych orgánov a organizácii v meste prijali opatrenia na súčinnosť jednotlivých orgánov pri 
prevencii proti šíreniu infekčných chorôb. Boli dohodnuté jednotlivé postupy pri prevenčnej ale aj 
represívnej činnosti. Bolo skonštatované, že vzhľadom na oficiálne potvrdené počty nakazených je 
dostatočná kapacita lôžok na príslušných oddeleniach nemocníc v Michalovciach prípadne 
v Košiciach. Na záver zasadnutia predseda komisie poslanec Tomko vyzdvihol  a poďakoval za 
činnosť a aktivitu Mestskému aktivačnému stredisku a Technickým službám Trebišov v meste.  
 

  
 
       
     

Zapísal: Miroslav Davala, tajomník komisie 
 
Schválil: František Tomko, predseda komisie 


